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English 
 
Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS), 
 
Our next Online Science Café will be held on Tuesday, October 28 at 20:00 Cyprus time (UTC+3) on Zoom platform. 
All meetings of Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Get your free Zoom Codes here. If 
you miss it, you can watch on our YouTube Channel. 
 
From Sunday October 26, the time changed from Daylight Saving Time to Standard Time. Early Sunday morning, at 
04:00 the clocks were set back one hour to 03:00. Technically that date had 25 hours, making it the longest date in 
the year. 
 
In November our Director, Mr. George Troullias was invited to be a speaker and member of different panels at the 
international conferences of the SGAC (Space Generation Advisory Council) and the COSPAR 2026 (Committee on 
Space Research). It is a great honor for us to be chosen to attend and participate in these conferences among the 
best scientists, researchers and STEAM educators of the world.  
 
On Wednesday, November 5, earthlings will have the chance to observe the Supermoon. Saturn is hanging high in 
the Southern part of the sky for the whole month in November. Bright stars of the Milky Way, decorated with the 
rise of Pleiades on the East. It is possible to observe these marvels of the night sky by booking with us your own 
private programs. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological 
samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets and other gems of the night sky. You 
may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy unique experiences. All events are 
available in English, Russian or Greek languages. 
 
The astronomy course for beginners “Read the Sky” is designed to help amateur astronomers to find interesting 
celestial bodies in the sky. The course will begin on November 6. Tickets are available for adults and students. 
 
If you or someone you know is interested to prepare for the Olympiads, join us to learn about important 
astronomical topics, including pass papers from previous International Olympiads. Develop the understanding of 
the main astronomical and mathematical concepts, the ideas of energy, elementary particles and gravitational 
lensing.  Learn the application of integration, study spherical astronomy, angular momentum and curved space. If 
you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to contact us. 

Join our spacewalk. 
Best regards, 
George Troullias (Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY)  
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https://www.youtube.com/@cyprusplanetarium
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https://www.astronomycyprus.eu/contact-us.html


9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS 

Contact Phone: + 357 99991111 

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu           E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy 

FACEBOOK:  https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY 

 

 
 

ПО-РУССКИ  
 
Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),  

Наше следующее онлайн научное кафе состоится во вторник 28 октября в 20:00  (кипрское время UTC+2). 
Все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. Список прошедших и следующих встреч 
можно посмотреть на сайте Планетария и Обсерватории Китиона. 

В воскресенье 26 октября на Кипре, как и в экономически развитых странах, прошёл перевод часов с 
летнего на поясное время. Ранним воскресным утром после 03:59 часы были переведены на один час назад 
и стали снова показывать 03:00. Таким образом раз в году на Кипре в сутках бывает 25 часов. 

В ноябре наш директор, г-н Георгий Труллиас, приглашён в качестве докладчика и участника различных 
дискуссионных панелей на международные конференции Консультативного совета по вопросам 
космического поколения) и КОСПАР 2026 (Комитет по космическим исследованиям). Для нас большая честь 
быть выбранными для участия в этих конференциях среди лучших учёных, исследователей и 
преподавателей в области науки, технологий, инженерии, искусства и математики со всего мира. 

В среду 5 ноября произойдёт необычное полнолуние. Одновременно Луна будет находится в перигее, 
и такое нечастое совпадение событий называют в массовой культуре суперлунием.  

В ноябре Сатурн будет высоко располагаться в южной части неба на протяжении всего месяца. Восходят 
по вечерам яркие звезды Млечного Пути, украшенного и замечательными Плеядами. И Сатурн, и сокровища 
Млечного Пути каждый сможет пронаблюдать, забронировав приватную программу. В неё входит 
уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой выставки геологии, окаменелостей Кипра, 
Земли, необычной коллекции монет на астрономическую тематику, экспоната с Луны, и, конечно же, 
наблюдения в профессиональные телескопы Обсерватории.  Вы также можете забронировать тематические 
астрономические дни рождения и получить уникальными впечатлениями. Эти программы доступны на 
английском, русском или греческом языках. 

Цикл для начинающих «Читай небо» начнётся 6 ноября по четвергам, на занятие могут записаться не 
более 10 участников. Забронировать своё участие можно по ссылкам: взрослый и студенческий билет.  

Если вы или кто-то из ваших знакомых заинтересован в подготовке к олимпиадам, присоединяйтесь, 
чтобы развить навыки, используя задачи международных олимпиад. Эффективная и успешно проверенная 
на практике программа разработана так, чтобы заложить астрономические и математические основы, 
представления об энергии, элементарных частицах вплоть до гравитационного линзирования  
космическими струнами. Практическое применение интегрирования, сферической астрономии, углового 
момента и искривленного пространства-времени закрепляют навыки и расширяют кругозор. Регистрация в 
Астрономическую академию Китиона  учащихся с 9 летнего возраста 2025-2026 учебного года уже началась. 

Если вы хотите организовать мероприятие по астрономии или науке, обращайтесь к нам.  
Присоединяйтесь к нашей космической прогулке…  
С наилучшими пожеланиями,  
 
George Troullias  
Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY 
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